
Drodzy miłośnicy przyrody, 

Piszemy do Pana, ponieważ obecne wartości w Odrze są tak alarmujące (patrz poniżej), że - jeśli nic się nie 
zmieni w zrzutach - system rzeczny przeżyje latem kolejną falę zgonów. Jednocześnie brakuje już nawet 80% 
ryb i małży. 

Jednocześnie wydaje nam się, że ani społeczeństwo, ani politycy nie są wystarczająco świadomi obecnej 
sytuacji w rzece, ani masowości zagrożenia, że cały system rzeczny się wywróci. 

Gdzie są środki, które mają temu zapobiec? 

Może pomożesz swoim stanowiskiem i zasięgiem w ratowaniu rzeki. 

Z wieloma pozdrowieniami 

Zespół SaveOrDie 

 

Poniżej dwa źródła z oceną obecnych wartości od polskich ekspertów ds. środowiska / wody 

1) From Prof Bogdan Wziątek (https://biography.omicsonline.org/poland/university-of-warmia-and-
mazury/bogdan-wzitek-838324), current situation: Salinity higher than in Oceans. 
https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=pfbid02TDvSYewjdPFwZRDLJkLSRh3umhP3QZkaYtaZo8XtiiUX
uxeRt2TDcstdVuNDgzW3l&id=100005155180537 

2) Dr inż. Łukasz Weber - Spezialist für Umwelttechnik / Specjalista ds. inżynierii środowiska 
Słony Kanał Gliwicki... To co szokuje w wynikach z 29.11.2022 to: wysoki poziom przewodności - ponad 
6.500 uS/cm (dla porównania średnio roczna przewodność wody u ujścia Świny w Świnoujściu to ok... 

Tłumaczenie: Salty Gliwice Channel ... 

Szokujące są wyniki z 29 listopada 2022 roku: 

• wysoka przewodność - ponad 6.500 uS/cm (dla porównania średnia roczna przewodność wody przy 
ujściu Świny w Świnoujściu wynosi około 5.200 uS/cm - w strefie wpływu wody morskiej) 

• wysoka zawartość chlorków i siarczanów - chlorki w kanale powyżej 1800 mg/l (średnia zawartość 
chlorków przy ujściu Świny wynosi ok. 1600 mg/l), 

• alarmująco wysoki chlorofil jak na tę porę roku (ponad 270 ug/l) - dla porównania obecnie chlorofil 
w Odrze, mierzony na wysokości Słubic, wynosi ok. 3 ug/l!!!! 

Niestety, w kanale.... są też złote glony. Było ich tak dużo, że nie było nawet konieczności zagęszczania 
próbki, jak to zwykle bywa w przypadku oznaczeń fitoplanktonu. 

Kanał gliwicki to bioreaktor - fito-bioreaktor, w którym jak widać glony mają bardzo komfortowe warunki 
nawet przy tej niesamowitej jak na tę porę roku temperaturze. 

Czy ktoś ma jakieś aktualne zdjęcia kanału??? Czy wygląda tak jak sugerują badania - tzn. czy widać kolor 
wody? 

Dobrą rzeczą jest to, że glony skutecznie usuwają azot i fosfor, których poziom w kanale jest bardzo niski. 
Dobrze byłoby je skutecznie usunąć ... 

Aż strach sobie wyobrazić, co będzie się działo wiosną, gdy wzrośnie temperatura i wystarczająca ilość 
światła słonecznego. 

https://www.facebook.com/100057592863160/posts/pfbid0twqtpECP2vxWk9RjCEBCD2nM4EQobPagfeWY
wjCa5GpS4kwBHvGD9d4W6Hs6XgMAl/ 

https://undine.bafg.de/oder/guetemessstellen/oder_mst_frankfurt.html?fbclid=IwAR2DmFmsZY-
Ino2TohQRrdUunWrxbRYqIwQkaEZDRZ7-XPlOHVqRzc-1W5s 

https://www.money.pl/gospodarka/na-odrze-znow-moze-dojsc-do-katastrofy-wskaznik-przekroczony-
dziesieciokrotnie-6836330446883520a.html 

https://www.facebook.com/groups/1266298647508931/permalink/1342622516543210/ 
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